

TERMS OF REFERENCES OF ANNuR

Introduction

WE, the representatives of the Nuclear and Radiation Regulatory Bodies in Arab countries, meeting on 20-22 January 2010 in Hammamet, Tunisia;

1. RECOGNIZING that the need for coherence and integration in the nuclear regulatory framework has become an increasingly important issue in both developed and developing countries;
2. RECOGNIZING that a more integrated policy framework is necessary to promote transparent, consistent and coherent nuclear regulation;
3. RECOGNIZING that the nuclear regulatory framework includes nuclear safety and security; radiation protection, radiation safety, waste and transport safety and safeguards;
4. RECOGNIZING the potential expansion of the application of nuclear technology, including nuclear power energy and the increase in demand for its use as an alternative source of energy whilst preventing its harmful effects;
5. RECOGNIZING the importance of adherence to international legally binding and non- legally binding instruments on nuclear safety, nuclear security and safeguards;
6. RECOGNIZING the mutual interest in continuing cooperation and exchange of information on good regulatory practices;
7. RESPECTING the principles of sovereignty, equality, mutual benefit, territorial integrity, and non-intervention in respective domestic affairs;
8. WELCOMING the desire to foster cooperation of nuclear regulatory bodies in Arab countries for the attainment of the above principles;
9. ACKNOWLEDGING the importance of technical assistance and cooperation with supporting organizations and countries (the International Atomic Energy Agency (IAEA), US Department of Energy and NRC, the Korean Institute of Nuclear Safety (KINS), USNRC, European commission, etc.);
10. DO HEREBY recommend the Terms of References to establish the Arab Network of Nuclear Regulators (ANNuR) in Arab countries;

Name A regional organization to be known as the Arab Network of Nuclear Regulators (ANNuR) (hereinafter referred to as “ANNuR”) is hereby declared.

Purpose

The purpose of ANNUR is to foster enhancement, strengthening and harmonization of the regulatory infrastructure and framework among ANNUR members; and to provide for mechanisms for the ANNUR to be an effective and efficient internationally recognized network for the exchange of regulatory experiences and practices among the radiation and nuclear regulatory bodies in Arab countries.

Objectives

The objectives of ANNuR are to:

1. Provide a platform for fostering regional cooperation in the area of regulatory framework and infrastructure;
2. Provide for the exchange of expertise, information and experience;
3. Provide opportunities for mutual support and coordination of regional initiatives;
4. Provide for the establishment of a regional and national capacity building framework;

Membership

Membership of the ANNuR shall be open to all national nuclear regulatory bodies in all Arab countries on a voluntary basis. Participants in ANNuR meetings shall be senior representatives of regulatory bodies in member states as well as representatives from AAEA, IAEA.

Observers from other international or regional organizations may be invited to attend meetings on an ad-hoc or continuing basis by the decision of the Steering Committee.

Organs of the ANNuR

The ANNuR shall function through the following organs:

- 1) A chairperson nominated by member states for two years rotating mandate. The chairperson will lead activities and act as spokesperson of ANNuR.
- 2) A secretariat carried out by the Arab Atomic Energy Agency in close cooperation with the IAEA

Steering committee

A steering committee shall be established to ensure transparency, openness, efficient and effective planning and implementation of ANNuR activities. The Steering Committee will make all ANNuR policy decisions by consensus and:

- a. will comprise observers from AAEA, IAEA;
- b. will review these Terms of Reference periodically;
- c. will develop the ANNuR annual Workplan in close cooperation with the AAEA, ANNuR partners and donor Member States
- e. will appoint a TWG coordinator for each topical group for a term of 2 years
- f. will report on the results achieved and assess the impact of the project developed within the ANNuR framework.

Proposal: Plenary will be organized in Vienna during the GC in connection with the annual meeting of ANNuR.

Thematic Working Groups

1. Legislative and Regulatory infrastructure,
2. Integrated Management System,
3. Emergency preparedness and response,
4. Radiation and Waste Safety
5. Nuclear Security,
6. Nuclear Safeguards*,
7. Transport of Radioactive Material
8. Safety of Nuclear Installations.

* The group of safeguards is not included by IAEA secretariat.

1- Legislative and Regulatory Infrastructure

- To identify the member states' needs to enhance the capacity in the area of Legislative and Regulatory infrastructure and provide prioritized needs for activity with justification;
- To identify and share good practices and lessons among ANNuR member states in the area of Legislative and Regulatory infrastructure;

- To serve as a forum for information exchange and to foster the sharing of knowledge and experience on Legislative and Regulatory infrastructure;
- To promote a strong safety culture within regulatory bodies and operating organizations through TWG activities;
- To provide feedback on the experience in implementing TWG activity plans;
- To provide, upon request, support in the area of Legislative and Regulatory infrastructure to ANNuR TWG's, especially in the implementation training activities that may include topics on Legislative and Regulatory infrastructure
- To provide comprehensive legal advice to the Organs of ANNuR.

2- Integrated Management Systems

- To identify the member states' needs to enhance the capacity in the area of Integrated Management Systems and provide prioritized needs for activity with justification.
- To identify and share good practices and lessons among ANNuR member states in the area of Integrated Management Systems development, implementation and assessment.
- To serve as a forum for information exchange and to foster the sharing of knowledge and experience on Integrated Management Systems
- To promote a strong safety culture within regulatory bodies and operating organizations through TWG activities;
- To provide feedback on the experience in implementing TWG activity plans;
- To participate in development of ANNuR strategic plan and support in follow up its implementation.
- To Participate in development of ANNuR Management systems, Objectives, KPIs *“when needed”*
- Establishing pool of Integrated Management System qualified experts in and for Arab region.

3- Emergency preparedness and response

- To identify the member states' needs to enhance their capacity in the area of Emergency preparedness and response and provide an action plan based on the prioritized needs;
- To identify and share good practices and lessons learned from the past emergencies among ANNuR member states;

- To serve as a forum for information exchange and to foster the sharing of knowledge and experience on Emergency preparedness and response;
- To establish a network for response and assistance to nuclear or radiological emergencies among Arab countries;
- To promote a strong safety culture within regulatory bodies and operating organizations through TWG activities;
- To provide feedback on the experience in implementing TWG activity plans.

4- Radiation and waste safety

- To identify and share best practices for safety of national radioactive waste management strategies
- To establish or revise the national policies and strategies for Disused Sealed Radioactive Sources (DSRS) and RW management.
- To establish or review national regulatory framework dealing with RW and DSRS Management framework in accordance with the IAEA safety standards and security guidance.
- To improve the regulatory oversight of safety and security of predisposal and disposal management of RW and DSRS.
- To develop human capabilities and capacities in overseeing the management of RW and DSRS.
- To establish usable support system and database for safety of national radioactive waste management strategies
- To assist to join and meet national obligations of the Joint Convention.

5. Nuclear Security

- To identify the member states' needs to enhance the capacity in the area of Nuclear Security and provide prioritized needs for activity with justification;
- To identify and share good practices and lessons among ANNuR member states in the area of Nuclear Security;
- To serve as a forum for information exchange and to foster the sharing of knowledge and experience on Nuclear Security;
- To promote a strong security culture within regulatory bodies and operating organizations through TWG activities;

- To provide feedback on the experience in implementing TWG activity plans;

6.Nuclear Safeguards

- To identify the member states' needs to enhance the capacity in the area of Nuclear Safeguards and provide prioritized needs for activity with justification;
- To identify and share good practices and lessons learned among ANNuR member states in the area of Safeguards.
- To serve as a forum for information exchange and to foster the sharing of knowledge and experience on Nuclear Safeguards.
- To promote a strong safeguards culture within regulatory bodies and operating organizations through TWG activities;
- To provide feedback on the experience in implementing TWG activity plans;

7.Transport of radioactive material

- To identify the member states' needs to enhance the capacity in the area of Transport of radioactive materials and provide prioritized needs for activity with justification;
- To identify and share good practices and lessons among ANNuR member states in the area of Transport of radioactive materials;
- To serve as a forum for information exchange and to foster the sharing of knowledge and experience on Transport of radioactive materials;
- To promote a strong safety culture within regulatory bodies and operating organizations through TWG activities;
- To provide feedback on the experience in implementing TWG activity plans;
- To promote cooperation between competent authorities for transport of radioactive materials ANNuR member states.

8.Safety of Nuclear Installations

- To identify and share best practices for safety design, construction, operation (including ageing management), modification, periodic safety reviews and

decommissioning of Nuclear Reactors as well as to be a source of expertise in these matters

- To promote the implementation of the Code of Conduct on the Safety of nuclear reactors and the application of IAEA Safety Standards
- To identify needs of member's states on nuclear safety issues related to nuclear reactors.
- To enhance the peer review process in the area of Integrated Safety Evaluation, promoting the establishment by participating Member States of self-assessment reports on the safety of research reactors, evaluating the results and providing recommendations for further improvement.
- To promote the mutual exchange of information through ANNuR and to foster the sharing of knowledge and experience on the safety of nuclear reactors,
- To promote the mutual cooperation between participating member States in the safety operation of Nuclear Reactors.

Role of Coordinators of TWGs

- Be responsible for the chairmanship of TWG on Transport of radioactive materials.
- Lead TWG meetings and discussion.
- Facilitate communication with IAEA technical officer for TWG on its topics.
- Represent TWG so that its activities can be coordinated, if necessary, with the activities of other topical working groups.

Qualifications of National Representatives of TWGs

- Have good knowledge of governmental and regulatory infrastructure;
- Be able to provide broad views of their own organizational or national perspectives;

Resources

Resources for the activities of ANNuR shall be from the following sources:

1. Arab Atomic Energy Agency,
2. IAEA
3. International organizations
4. Regional Organizations and national partners
5. Member States.

Reporting

The ANNUR Secretariat will prepare an annual report on the development and usage of ANNuR and will present this report to the GNSSN Steering Committee. The ANNuR Steering Committee will identify performance areas to be evaluated as required.

Evaluation methods and processes are available in the GNSSN Strategic Plan.

الشروط المرجعية للشبكة العربية للهيئات الرقابية (ANNuR)

مقدمة

نحن، ممثلو الهيئات التنظيمية النووية والإشعاعية في الدول العربية، المجتمعون في الفترة من 20 إلى 22 يناير 2010 في الحمامات، تونس؛

1. إدراكاً منا بأن الحاجة إلى الانسجام والتكامل في الإطار التنظيمي النووي أصبحت قضية بالغة الأهمية في كل من الدول المتقدمة والنامية؛
2. إدراكاً منا بأن إطاراً للسياسات أكثر تكاملاً ضروري لتعزيز تنظيم نووي شفاف ومتسق ومتناسك؛
3. إدراكاً منا بأن الإطار التنظيمي النووي يشمل السلامة والأمن النوويين؛ والحماية من الإشعاع، والسلامة الإشعاعية، وسلامة النفايات والنقل، والضمانات؛
4. إدراكاً منا للتوسع المحتمل في تطبيق التكنولوجيا النووية، بما في ذلك الطاقة النووية، وزيادة الطلب على استخدامها كمصدر بديل للطاقة مع الحد من آثارها الضارة؛
5. إدراكاً لأهمية الالتزام بالصكوك الدولية الملزمة قانوناً وغير الملزمة قانوناً بشأن السلامة النووية والأمن النووي والضمانات؛
6. إدراكاً للمصلحة المشتركة في استمرار التعاون وتبادل المعلومات حول الممارسات التنظيمية الجيدة؛
7. احتراماً لمبادئ السيادة والمساواة والمنفعة المتبادلة والسلامة الإقليمية وعدم التدخل في الشؤون الداخلية لكل دولة؛
8. الترحيب بالرغبة في تعزيز تعاون الهيئات التنظيمية النووية في الدول العربية لتحقيق المبادئ المذكورة أعلاه؛
9. إدراكاً لأهمية المساعدة التقنية والتعاون مع المنظمات والدول الداعمة (الوكالة الدولية للطاقة الذرية، ووزارة الطاقة الأمريكية وهيئة التنظيم النووي الأمريكية، والمعهد الكوري للسلامة النووية، وهيئة التنظيم النووي الأمريكية، والمفوضية الأوروبية، وغيرها)؛
10. نوصي بموجب هذا بشروط المرجعية لإنشاء الشبكة العربية للهيئات الرقابية في الدول العربية.

الاسم

يُعلن بموجب هذا عن إنشاء منظمة إقليمية تُعرف باسم الشبكة العربية للهيئات الرقابية (ANNuR) يُشار إليها فيما يلي بـ "ANNuR"

الغرض

يهدف إنشاء ANNUR إلى تعزيز وتطوير وتنسيق البنية التحتية والإطار التنظيمي بين أعضائها، وتوفير آليات تُمكنها من أن تكون شبكة فعّالة ومعترف بها دوليًا لتبادل الخبرات والممارسات التنظيمية بين الهيئات التنظيمية للإشعاع والطاقة النووية في الدول العربية.

الأهداف

تهدف الشبكة العربية للتنظيم النووي (ANNuR) إلى ما يلي:

1. توفير منصة لتعزيز التعاون الإقليمي في مجال الإطار التنظيمي والبنية التحتية؛
2. إتاحة تبادل الخبرات والمعلومات والتجارب؛
3. توفير فرص للدعم المتبادل وتنسيق المبادرات الإقليمية؛
4. وضع إطار إقليمي ووطني لبناء القدرات؛

العضوية

تكون العضوية في الشبكة العربية للتنظيم النووي (ANNuR) مفتوحة لجميع الهيئات التنظيمية النووية الوطنية في جميع الدول العربية على أساس طوعي. ويشارك في اجتماعات الشبكة ممثلون رفيعو المستوى للهيئات التنظيمية في الدول الأعضاء، بالإضافة إلى ممثلين عن الوكالة العربية للطاقة الذرية (AAEA) والوكالة الدولية للطاقة الذرية (IAEA). يجوز دعوة مراقبين من منظمات دولية أو إقليمية أخرى لحضور الاجتماعات على أساس مخصص أو دائم بقرار من اللجنة التوجيهية.

أجهزة الشبكة العربية للهيئات الرقابية (ANNuR)

تعمل شبكة ال (ANNuR) من خلال الأجهزة التالية:

1. رئيس تُرشحه الدول الأعضاء لولاية دورية مدتها سنتان. ويتولى الرئيس قيادة الأنشطة والعمل كمتحدث رسمي باسم الشبكة.
2. أمانة تضطلع بها الهيئة العربية للطاقة الذرية بالتعاون الوثيق مع الوكالة الدولية للطاقة الذرية

اللجنة التوجيهية

تُشأ لجنة توجيهية لضمان الشفافية والانفتاح والتخطيط والتنفيذ الفعالين لأنشطة شبكة ANNuR. تتخذ اللجنة التوجيهية جميع قرارات سياسة ANNuR بالتوافق، وتتولى المهام التالية: أ. ضم مراقبين من الهيئة العربية للطاقة الذرية والوكالة الدولية للطاقة الذرية؛

ب. مراجعة هذه الشروط المرجعية دورياً؛

ج. وضع خطة العمل السنوية لشبكة ANNuR بالتعاون الوثيق مع الهيئة العربية للطاقة الذرية وشركاء ANNuR والدول الأعضاء المانحة؛ هـ. تعيين منسق لكل مجموعة عمل موضوعية لمدة سنتين؛ و. تقديم تقرير عن النتائج المحققة وتقييم أثر المشروع المُنفذ ضمن إطار عمل ANNuR.

اقترح: تُعقد الجلسة العامة في فيينا خلال المؤتمر العام بالتزامن مع الاجتماع السنوي لشبكة ANNuR.

مجموعات العمل المواضيعية

1. البنية التحتية التشريعية والتنظيمية،
2. نظام الإدارة المتكاملة،
3. التأهب والاستجابة للطوارئ،
4. السلامة من الإشعاع والنفايات،
5. الأمن النووي،
6. الضمانات النووية*،
7. نقل المواد المشعة،
8. سلامة المنشآت النووية.

*مجموعة الضمانات غير مدرجة ضمن من قبل أمانة الوكالة الدولية للطاقة الذرية.

1. البنية التحتية التشريعية والتنظيمية

- تحديد احتياجات الدول الأعضاء لتعزيز قدراتها في مجال البنية التحتية التشريعية والتنظيمية، وتقديم أولويات الأنشطة مع تبريرها؛
- تحديد أفضل الممارسات والدروس المستفادة وتبادلها بين الدول الأعضاء في شبكة ANNuR في مجال البنية التحتية التشريعية والتنظيمية؛

- العمل كمنصة لتبادل المعلومات وتعزيز تبادل المعرفة والخبرات في مجال البنية التحتية التشريعية والتنظيمية؛
- تعزيز ثقافة سلامة راسخة داخل الهيئات التنظيمية والمنظمات العاملة من خلال أنشطة فرق العمل الفنية؛
- تقديم ملاحظات حول تجربة تنفيذ خطط أنشطة فرق العمل الفنية؛
- تقديم الدعم، عند الطلب، في مجال البنية التحتية التشريعية والتنظيمية لفرق العمل الفنية التابعة لشبكة ANNUR، لا سيما في أنشطة التدريب على التنفيذ التي قد تشمل مواضيع تتعلق بالبنية التحتية التشريعية والتنظيمية؛
- تقديم مشورة قانونية شاملة لهيئات شبكة ANNUR.

2. أنظمة الإدارة المتكاملة

- تحديد احتياجات الدول الأعضاء لتعزيز القدرات في مجال أنظمة الإدارة المتكاملة، وتقديم أولويات الأنشطة مع تبريرها.
- تحديد أفضل الممارسات والدروس المستفادة وتبادلها بين الدول الأعضاء في شبكة ANNUR في مجال تطوير أنظمة الإدارة المتكاملة وتطبيقها وتقييمها.
- العمل كمنصة لتبادل المعلومات وتعزيز تبادل المعرفة والخبرات حول أنظمة الإدارة المتكاملة.
- تعزيز ثقافة سلامة قوية داخل الهيئات التنظيمية والمنظمات العاملة من خلال أنشطة فريق العمل الفني.
- تقديم ملاحظات حول تجربة تنفيذ خطط أنشطة فريق العمل الفني.
- المشاركة في وضع الخطة الاستراتيجية لشبكة ANNUR ودعم متابعة تنفيذها.
- المشاركة في تطوير أنظمة إدارة شبكة ANNUR وأهدافها ومؤشرات الأداء الرئيسية عند الحاجة.
- إنشاء قاعدة بيانات لخبراء أنظمة الإدارة المتكاملة المؤهلين في المنطقة العربية ولأجلها.

3. التأهب والاستجابة للطوارئ

- تحديد احتياجات الدول الأعضاء لتعزيز قدراتها في مجال التأهب والاستجابة للطوارئ، ووضع خطة عمل بناءً على الاحتياجات ذات الأولوية؛
- تحديد أفضل الممارسات والدروس المستفادة من حالات الطوارئ السابقة وتبادلها بين الدول الأعضاء في الشبكة العربية للأمن النووي والإشعاعي (ANNUR) ؛
- العمل كمنصة لتبادل المعلومات وتعزيز تبادل المعرفة والخبرات في مجال التأهب والاستجابة للطوارئ؛
- إنشاء شبكة للاستجابة والمساعدة في حالات الطوارئ النووية أو الإشعاعية بين الدول العربية؛
- تعزيز ثقافة سلامة قوية داخل الهيئات التنظيمية والمنظمات العاملة من خلال أنشطة فريق العمل الفني؛
- تقديم ملاحظات حول تجربة تنفيذ خطط أنشطة فريق العمل الفني.

4. السلامة الإشعاعية وسلامة النفايات

- تحديد أفضل الممارسات لسلامة الاستراتيجيات الوطنية لإدارة النفايات المشعة وتبادلها؛
- وضع أو مراجعة السياسات والاستراتيجيات الوطنية لإدارة المصادر المشعة المغلقة المهمة والنفايات المشعة.
- وضع أو مراجعة الإطار التنظيمي الوطني لإدارة النفايات المشعة وأنظمة تخزين النفايات المشعة، وفقاً لمعايير السلامة والتوجيهات الأمنية الصادرة عن الوكالة الدولية للطاقة الذرية.
- تحسين الرقابة التنظيمية على سلامة وأمن إدارة النفايات المشعة وأنظمة تخزين النفايات المشعة قبل التخلص منها وأثناءه.
- تطوير القدرات والإمكانيات البشرية في الإشراف على إدارة النفايات المشعة وأنظمة تخزين النفايات المشعة.
- إنشاء نظام دعم وقاعدة بيانات فعالين لضمان سلامة الاستراتيجيات الوطنية لإدارة النفايات المشعة.
- المساعدة في الانضمام إلى الاتفاقية المشتركة والوفاء بالالتزامات الوطنية المترتبة عليها.

5. الأمن النووي

- تحديد احتياجات الدول الأعضاء لتعزيز القدرات في مجال الأمن النووي، وتقديم أولويات الأنشطة مع تبريرها؛
- تحديد أفضل الممارسات والدروس المستفادة وتبادلها بين الدول الأعضاء في الشبكة الوطنية للأمن النووي في مجال الأمن النووي؛
- العمل كمنصة لتبادل المعلومات وتعزيز تبادل المعرفة والخبرات في مجال الأمن النووي؛
- تعزيز ثقافة أمنية قوية داخل الهيئات التنظيمية والمنظمات العاملة من خلال أنشطة فريق العمل الفني؛
- تقديم ملاحظات حول تجربة تنفيذ خطط أنشطة فريق العمل الفني.

6. الضمانات النووية

- تحديد احتياجات الدول الأعضاء لتعزيز قدراتها في مجال الضمانات النووية، وتقديم أولويات الأنشطة مع تبريرها؛
- تحديد أفضل الممارسات والدروس المستفادة وتبادلها بين الدول الأعضاء في شبكة ANNuR في مجال الضمانات.
- العمل كمنصة لتبادل المعلومات وتعزيز تبادل المعرفة والخبرات في مجال الضمانات النووية.
- تعزيز ثقافة الضمانات القوية داخل الهيئات التنظيمية والمنظمات العاملة من خلال أنشطة فريق العمل الفني؛

- تقديم ملاحظات حول تجربة تنفيذ خطط أنشطة فريق العمل الفني؛

7. نقل المواد المشعة

- تحديد احتياجات الدول الأعضاء لتعزيز قدراتها في مجال نقل المواد المشعة، وتقديم أولويات الأنشطة مع تبريرها؛
- تحديد أفضل الممارسات والدروس المستفادة وتبادلها بين الدول الأعضاء في شبكة ANNuR في مجال نقل المواد المشعة؛
- العمل كمنصة لتبادل المعلومات وتعزيز تبادل المعرفة والخبرات في مجال نقل المواد المشعة؛ - تعزيز ثقافة سلامة راسخة داخل الهيئات التنظيمية والمنظمات العاملة من خلال أنشطة فريق العمل الفني؛
- تقديم ملاحظات حول تجربة تنفيذ خطط أنشطة فريق العمل الفني؛
- تشجيع التعاون بين السلطات المختصة بنقل المواد المشعة في الدول الأعضاء في شبكة ANNuR

8. سلامة المنشآت النووية

- تحديد أفضل الممارسات في تصميم وبناء وتشغيل (بما في ذلك إدارة التقادم) وتعديل ومراجعات السلامة الدورية وإيقاف تشغيل المفاعلات النووية، وتبادلها، فضلاً عن كونها مصدراً للخبرة في هذه المسائل.
- تشجيع تطبيق مدونة قواعد السلوك بشأن سلامة المفاعلات النووية وتطبيق معايير السلامة الصادرة عن الوكالة الدولية للطاقة الذرية.
- تحديد احتياجات الدول الأعضاء فيما يتعلق بقضايا السلامة النووية المتعلقة بالمفاعلات النووية.
- تعزيز عملية مراجعة النظراء في مجال التقييم المتكامل للسلامة، وتشجيع الدول الأعضاء المشاركة على إعداد تقارير التقييم الذاتي بشأن سلامة مفاعلات الأبحاث، وتقييم النتائج، وتقديم توصيات لمزيد من التحسين.
- تعزيز التبادل المتبادل للمعلومات من خلال شبكة ANNuR ، وتشجيع تبادل المعرفة والخبرات المتعلقة بسلامة المفاعلات النووية،
- تعزيز التعاون المتبادل بين الدول الأعضاء المشاركة في التشغيل الآمن للمفاعلات النووية.

دور منسقي فرق العمل الفنية

- رئاسة فريق العمل الفني المعني بنقل المواد المشعة.
- قيادة اجتماعات فريق العمل الفني ومناقشاته.
- تيسير التواصل مع المسؤول الفني في الوكالة الدولية للطاقة الذرية بشأن مواضيع فريق العمل الفني.
- تمثيل فريق العمل الفني لضمان تنسيق أنشطته، عند الضرورة، مع أنشطة فرق العمل الأخرى ذات الصلة.

مؤهلات الممثلين الوطنيين لفرق العمل الفنية

- إلمام جيد بالبنية التحتية الحكومية والتنظيمية؛
- القدرة على تقديم رؤى شاملة حول وجهات نظرهم التنظيمية أو الوطنية؛

الموارد تُستمد موارد أنشطة الشبكة الوطنية للأمن النووي من المصادر التالية:

1. الهيئة العربية للطاقة الذرية،
2. الوكالة الدولية للطاقة الذرية،
3. المنظمات الدولية،
4. المنظمات الإقليمية والشركاء الوطنيين،
5. الدول الأعضاء .

التقارير

تُعدّ أمانة ANNuR تقريراً سنوياً عن تطوير واستخدام الشبكة، وتقدم هذا التقرير إلى اللجنة التوجيهية للشبكة العالمية للأمن النووي. ستقوم اللجنة التوجيهية لشبكة ANNuR بتحديد مجالات الأداء التي سيتم تقييمها حسب الحاجة.

تتوفر أساليب وعمليات التقييم في الخطة الاستراتيجية لبرنامج GNSSN .